
Protokół Nr 15/2012 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 31 października 2012 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  
   a) zgody na udzielanie przez Burmistrza bonifikaty od ceny nieruchomości będących 

pozostałymi lokalami mieszkalnymi należącymi do miejskiego zasobu nieruchomości 
w budynku stanowiącym część składową nieruchomości wspólnej, 

b) podjęcia realizacji inwestycji „Przebudowa targowiska miejskiego w Białogardzie”, 
c) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Rewitalizacja parku „Orła Białego”  
     w Białogardzie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa  
     Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów  
     budżetowych, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest  
     z terenu miasta Białogard na lata 2011-2020, 
f) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 
    komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian  
     za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za zagospodarowanie odpadami  
     komunalnymi, 
g) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
h) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  
    komunalnymi, 
i) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Białogard na lata 2012 -2019, 
j) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2012. 

3. Wnioski do budżetu Miasta na rok  2013. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
            Posiedzenie o godz. 10.10  „otworzył i prowadził” M. Danowski Przewodniczący  
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia głosując:  za - 5 
(jednogłośnie). 
 M. Danowski Przewodniczący  Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
zaproponował zamianę kolejności porządku posiedzenia i omawianie jako drugi trzeciego 
punktu  porządku posiedzenia. 
  Komisja przyjęła zmianę porządku posiedzenia głosując: za - 5 (jednogłośnie). 
  
 
Ad 2. Wnioski do budżetu Miasta na rok 2013. 

Komisja przeanalizowała a następnie przekazała Burmistrzowi wypracowane podczas 
prac komisji niżej wymienione wnioski. 

Komisja wnosi: 
1) o dokonanie przeglądów technicznych placów zabaw, wymiany  piasku 

w piaskownicach, dokonanie ewentualnych napraw oraz o zabezpieczenie placów  zabaw 
przed zwierzętami, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

2) o wyznaczenie miejsc parkingowych na osiedlach w porozumieniu ze wspólnotami 
oraz z Białogardzką Spółdzielnią Mieszkaniową głosując: za - 5 (jednogłośnie). 



3) o zorganizowanie biegu ulicznego głosując: za - 5 (jednogłośnie). 
4) o ujęcie w budżecie Miasta na rok 2013 kosztów wymiany pokrycia dachowego 

oraz kosztów wymiany instalacji elektrycznej w Szkole Podstawowej Nr 3 głosując: za - 5 
(jednogłośnie). 

5) o ujęcie w budżecie Miasta na rok 2013 kosztów wymiany sanitariatów 
w Przedszkolu Miejskim Nr 1 głosując: za - 5 (jednogłośnie). 

6) o zorganizowanie spotkania przedstawicieli Policji, Straży Miejskiej, Dyrektorów 
Szkół w zakresie wypracowania metod dotyczących zapobiegania sytuacji opuszczania 
przez uczniów w czasie przerwy pomiędzy lekcjami terenu szkoły głosując: za - 5 
(jednogłośnie). 

7) o udzielenie odpowiedzi w sprawie wniosku dotyczącego dofinansowania zakupu 
dwóch radiowozów dla Policji głosując: za- 5 (jednogłośnie). 

 
Ponadto Komisja Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych wnosiła: 
1)  o umożliwienie dokonania podglądu zapisu monitoringu miejskiego działającego 

na ulicy Lindego w sprawie dotyczącej zdarzeń jakie miały miejsce we wrześniu b.r. przy 
lokalu „Revers” Cafe & Pub przy ulicy Lindego 22, 

2) o sprawdzenie faktu czy właściciel lokalu „Revers” Cafe & Pub powiadamiał Policję 
o zakłóceniach porządku publicznego z prośbą o podjęcie interwencji, 

3) o przeprowadzenie mediacji  pomiędzy właścicielem lokalu „Revers” Cafe & Pub 
a mieszkańcami ulicy Lindego, 

4) o zwiększenie ilości patroli Policji w mieście w okolicach lokali gastronomicznych 
działających w weekendy w godzinach wieczornych i nocnych 

 głosując łącznie cztery wnioski: za - 5 (jednogłośnie). 
 
Ad 3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  
 
a)  zgody na udzielanie przez Burmistrza bonifikaty od ceny nieruchomości będących 

pozostałymi lokalami mieszkalnymi należącymi do miejskiego zasobu 
nieruchomości w budynku stanowiącym część składową nieruchomości wspólnej 

       Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
Dyskusja: 
Zdaniem radnego J. Harłacza w uchwale należałoby uwzględnić szerszą grupę 

mieszkańców, którzy mogliby skorzystać z bonifikaty przy zakupie mieszkania komunalnego. 
J. Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił aby by po przyjęciu uchwały 

przez Radę Miejską Białogardu przesłać rodzinom, które mogłyby dokonać zakupu mieszkań 
z bonifikatą, informację wraz z treścią przyjętej uchwały. 

  
Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie zgody na  

udzielanie przez Burmistrza bonifikaty od ceny nieruchomości będących pozostałymi 
lokalami mieszkalnymi należącymi do miejskiego zasobu nieruchomości w budynku 
stanowiącym część składową nieruchomości wspólnej głosując: za - 5 (jednogłośnie). 

 
   

b) podjęcia realizacji inwestycji „Przebudowa targowiska miejskiego w Białogardzie” 
     Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
     Radny J. Harłacz pytał co będzie jeżeli do Białogardu przyjedzie cyrk, który był 
lokalizowany na targowisku miejskim. 
     Burmistrz odpowiedział, że w mieście można wygospodarować inny teren na lokalizację 
cyrku.  
     
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie podjęcia  
realizacji inwestycji „Przebudowa targowiska miejskiego w Białogardzie” głosując: za - 5  
(jednogłośnie). 
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c) podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Rewitalizacja parku „Orła  
     Białego” w Białogardzie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla  
     Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 
      Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie podjęcia  
realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Rewitalizacja parku „Orła Białego”  
w Białogardzie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa  
Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 głosując: za - 5 (jednogłośnie). 
 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich  
     zakładów budżetowych 
     Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę  
w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów budżetowych głosując:  
za - 3, przeciw -1, wstrzymało się - 1. 
 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie „Programu usuwania wyrobów zawierających  
    azbest z terenu miasta Białogard na lata 2011-2020 
    Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę 
w sprawie „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu miasta Białogard na 
lata 2011-2020 głosując: za - 5 (jednogłośnie). 
 
f) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania   
    odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych  
    odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za  
    zagospodarowanie odpadami komunalnymi 
     
    Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
    Radny J. Harłacz powiedział, że nie było  konsultacji  społecznych ze spółdzielniami 
mieszkaniowymi, wspólnotami.  
 Zdaniem Radnego należało w mieście wykonać cztery, pięć punktów segregacji śmieci 
aby mieszkańców przyzwyczaić do segregacji i nic nie zostało zrobione a mieszkańcy 
postawieni zostali przed faktem dokonanym, ponieważ ustawa wchodzi w życie z dniem 
1 lipca 2013 roku. 
  Ponadto zdaniem radnego J. Harłacza stawki za śmieci są zbyt wygórowane. Radny 
powiedział, że w Koszalinie stawki są rzędu 13,15 złotych a Białogardzie średnio 25 złotych.  
  Burmistrz wyjaśnił, ustawa była cały czas przez samorządowców usterkowana. 
Zgłaszane były propozycje do zmian ustawy. Samorządowcy upominali się, żeby 
w przepisach ustawowych dokonać zapisu dotyczącego przeprowadzania konsultacji 
społecznych.  
 Na podstawie przepisów ustawowych konsultacje społeczne mogły odbyć 
przeprowadzane jedynie przy wyborze metody naliczenia opłaty.   
 Zdaniem Burmistrza ustawa będzie korzystniejsza dla większych miast. W dużych 
miastach opłata nie będzie tak wysoka jak w mniejszych miastach a zgodnie z przepisami 
ustawy stawki opłaty za śmieci wynikają z kalkulacji.  
 Burmistrz powiedział, że zaproponował pierwsze stawki, ponieważ nie jest wiadomym 
jakie deklaracje zostaną złożone przez mieszkańców.  
 Zgodnie z przepisami ustawy firma dokonująca wywozu odpadów komunalnych 
wyłoniona zostanie w drodze przetargu. 
 Ponadto samorząd wojewódzki wskazał miejsce wywozu odpadów. Wprowadzono opłaty 
za tzw. używanie środowiska, czyli za to że Miasto wywozi odpady komunalne. 
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 Sposób naliczania opłaty wskazany został przez ustawodawcę a opłata w wysokości 25 
złotych wynika z kalkulacji odpadów zmieszanych a zaproponowane stawki zostały 
wyliczone po kosztach minimalnych. 
 Radny K. Skoczyk pytał co się stanie jeżeli radni uchwały nie przyjmą. 
 Burmistrz opowiedział, że w takim przypadku wojewoda podejmie decyzję za Miasto. 
 Burmistrz poinformował, że po ponownym przeliczeniu i analizie zaproponuje 
autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącej stawek za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomościach niezamieszkałych.  
 Ustawodawca nałożył obowiązek naliczenia kosztów jakie obecnie ponosi gmina. 
Dokonano naliczenia przy założeniu, że 20.000 mieszkańców dokonywać będzie opłat. 
   Zdaniem właściciela firmy „Ład-San” 30 % mieszkańców nie płaci za wywóz nieczystości. 
Dokonując założenia że tylko 15% mieszkańców nie będzie płacić za wywóz odpadów  
Miasto z budżetu będzie musiało dołożyć firmie przewozowej około 1.000.000 złotych.  
 Radny J. Harłacz pytał ile kosztował firmę „Ład-San” wywóz nieczystości. 
 Burmistrz odpowiedział, że był to koszt ponad osiem złotych dwadzieścia parę groszy 
przy przeliczeniu na jednego mieszkańca. 
 Radny pytał jakie wskaźniki założył Burmistrz w stosunku do kwoty jaką wyliczyła firma 
„Ład-San”. 
 Burmistrz wyjaśnił w chwili obecnej  za wywóz nieczystości płaci mieszkaniec miasta.  
 W kosztach tych nie ma kosztów transportu nieczystości do dalej niż obecnie położonego 
wysypiska śmieci. Do tej pory przedsiębiorca sam negocjował stawki przywozu nieczystości 
na wysypisko śmieci, negocjował stawkę opłaty  za surowce wtórne. Po wejściu w życie 
ustawy firma będzie miała narzucone stawki. Ponadto do kosztów trzeba będzie doliczyć 
obsługę administracyjną.   
 Radny A. Milczarek pytał kto będzie dokonywał kontroli zadeklarowanej przez 
mieszkańca selektywnej zbiórki odpadów. 
 Burmistrz odpowiedział, że weryfikację przeprowadzać będzie firma odbierająca odpady. 
 
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za zagospodarowanie odpadami 
komunalnymi głosując: za - 2, przeciw - 0, wstrzymało się - 3. 
 
g) stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
     Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
  
     Komisja rozpatrzyła  i negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stawek opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi głosując: za - 0, przeciw - 2, wstrzymało się -3.  
 
h) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  

  komunalnymi 
     Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
 
 Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
głosując: za -2, przeciw - 0, wstrzymało się -3. 
 
Od godziny 12.07 w posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny K. Skoczyk. 
 
i) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Białogard na lata 2012 -2019 
   Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
   Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Białogard na lata 2012 -2019 głosując: za - 4 
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(jednogłośnie). 
 
        j) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2012 

Projekt uchwały przedstawił i omówił K. Bagiński Burmistrz Białogardu. 
Radny J. Harłacz pytał kiedy ruszą prace przebudowy ulic Sygietyńskiego, 

Rubinsteina. 
Burmistrz odpowiedział, że prace już zostaną podjęte i zostanie podpisana umowa 

z firmą.  
Radny A. Milczarek pytał czy na ulicy Małcużyńskiego prowadzone będą prace 

remontowe. 
Burmistrz wyjaśnił, że na ulicy Małcużyńskiego nie wykonano w pełni kanalizacji i 

remont ulicy nie zostanie uwzględniony w tym projekcie. 
Radny J. Harłacz pytał czy Burmistrz zamierza dokonać wzrostu płac urzędnikom. 
Burmistrz poinformował, że poprosił Panią Skarbnik aby przy konstrukcji budżetu na 

rok 2013 rozpatrzyła wzrost wynagrodzeń o wskaźnik inflacji. 
 
       Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały 
budżetowej na rok 2012, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 
 
Ad 4. Sprawy różne. 
  
 Radny G. Rudzik poinformował, że mieszkaniec wspólnoty przy ulicy 1 Maja 8 zgłosił  
radnemu skargę.  
 Mieszkaniec poinformował, że w budynku Miasto dokonuje remontu mieszkania kosztem 
całej wspólnoty ponieważ ekipa remontowa korzysta z zasilania prądem z licznika 
należącego do całej wspólnoty. 
 Burmistrz odpowiedział, że zorientuje się w sprawie.  
 J. Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radnych o zapoznanie się  
z informacją Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawie złożonych przez radnych  
oświadczeń majątkowych za rok 2011.   
 
Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu dyskusji o godzinie 12.17  M. Danowski Przewodniczący Komisji  
zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska                 

Przewodniczący Komisji  
                      

        Maciej Danowski 
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